
Zn: Or.0012.7.2020

Protokół |]r 7/2020
z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich
odbytego w dniu 23 października 2020 roku.

Ad. pkt 1

Posiedzenie Komisji otworzył Przewodniczący Bogusław Bartos i na wstępie
powitał wszystkich członków.
Stwierdził on, ie na stan 5 członków zgodnie z Listq obecności w posie dzęniu
udział.bierze 5, co stanowi quorum do podejmowania prawomocnych decyzji.

Lista obecności stanowi za|ączniknr 1 do protokołu.
Następnie Przewodn Lczqcy Komisj i powitał:

- Wójta Gminy Fałków Henryka Koniecznego
- Dyrektorkę PSP w Czermnię Mariannę Graizynę Michalskq
- Księgowę oświatowę w UG Halinę Soboń
- KsięgowqPZoZ Krystynę Wedlechowicz
- Pracownika d/s oświaty w UG Danutę Leśniewicz

Lista obecności stanowi za|ączniknr 2 do niniejszego protokołu.

Ad. pkt 2

Przewodniczqcy Komisji zapoznał zebranych Z proponowanym
porzqdktem posiedzeniajednocześnie w imieniu wójta proszQc o przyjęcie do
porzędku obrad punktu nr 7 o brzmieniu ,'' Rozpatrzenie projektu uchwaty w
sprawie dopłat do grup taryfowych odbiorców usług wodoci4gowych oraz usług ..
katlblizacyjnych na terenie Gminy Fatków ''.
Komisja jednogtośnie przyjęła proponowany porzqdek w następujęcym
brzmieniu:
1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum.
f . Przyjęcie porz4dku posied zenla Komi sj i.
3.Przyjęcie protokołu z posiedzeniaKomisji odbyego w dniu

29 wrzęśnia2020 roku.
4. Sytuacja finansowa oświaty za3 kwartały 2020 roku.
5. Kondycja finansowa sfuzby zdrowia za 3 kwartały 2020 roku.
6. Nagradzanlę nauczycieli i uczniów za osięgnięcia edukacyjne.
7.Rozpattzenie projektu uchwały w sprawie dopłat do grup taryfowych

odbiorców usług wodocięgowych oraz usfug kanalizacvjnych na terenie
Gminy Fałków ''.
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8. Sprawy tóine.
9 . Zakoitczenre po siedzenia.

Ad. pkt 3

Komisja jednogłośnie przyjęta protokół z poprzedniego posiedzenia
odbytego w dniu 29 wrzęśnia2020 roku nie WnoSZęc Żadnychuwag.

Ad. pkt 4

Sytuację finansow4 oświaty za III kwartały przedstawiła księgowa
oświatowa Halina Soboń. Informacja ta stanowi załącznik nr 3 do protokółu.

Ad. pkt 5

Sytuację finansow4 Publicznego ośrodka opieki Zdrowotnej w Fałkowie

za III kwartały przedstawiła księgowa Krystyna Wedlechowlcz. Informacja

stanowi załączniknr 4 do protokófu.

Dyskusję w tej sprawie otwarła radna Elżbieta Sliwińska' która po raz kolejny

podkreśliła potrzebę zatrudnienia Iękarza w ośrodku Zdrowia w Czermnie.

oznajmlła równiez, Że Pani doktor dyilurujqca w Przychodni Marlla - Med

w Czetmnie nie chclał.a przyjechać do swojego cięiko chorego pacjenta w

Czermni e. Pacj ent zmarł" zanim przyj echała karetka po gotowia.

Głos zabrał. Wójt Henryk Konieczny, który powiedział' ze w całym kraju

borykamy się z trudnę sluacj qIekarzy, Młodzi Iekarze wyjechali zapl'enl'ędzmt

na zachód lub po studiach zostajq w miastach, nie chcq leczyć ludzi na wsi.

W naszej gminie mamy dwóch lekarzy pracuj4cych na pełnych etatach,

dodbtkowo 4 ruzy w tygodniu przyjmuje jeszczę Iekarz pediatra. Mamy dwóch

Iekarzy - emerytów, jedna z lekarek planuje wyjazd na stałe, tak więc sytuacja

na dzieńdzisiejszy jest nieciekawa, tymbardztej, Że doktor M. Herudziński chce

Zrezygnować z funkcji dyrektora. W czasach koronawirusa Iekarze pracuj4

w małych ośrodkach bez zabezpieczen czy bez komór odkuŻajqcych, brakuje

środkow na skierowania na badania. Gdyby zaszt.a taka konieczność, gmina

musi uruchomió dodatkowe środki w trosce o zdrowie i zycte swoich

mieszkańców.



Ad. pkt 6

Informację o nagradzantu nauczycieli i uczniów w Publicznej Szkole

Podstawowej w Czermnie przedstawiła Dyrektor Szkoły Pani Marianna GraŻyna

Michalska i stanowi ona załącznik nr 6 do protokółu' natomiast Dyrektor

Publicznej Szkoły Podstawowej w Fałkowie z przyczyn zdrowotnych nie wzięt.a

udziaŁuw posiedzeniu Komisji i nie przedł'oŻyła takiej informacji.

Ad. pkt 7
W tym punkcie inspektor ds. wodociągowych i kanaltzacyjnych Ilona

Michalska Zapoznała Komisję z projektem uchwały w sprawie dopłat do grup

taryfowych odbiorców usług wodocięgowych oraz usług kanalizacyjnych na

terenie Gminy Fałków. Uchwała została opracowana na podstawie decyzjt

Państwowego Gospodarstwa Wodnego ,,Wody Polskie''. Zgodnte z niq dopłata

do kaidego -' sprzedanej wody dla l-ej grupy taryfowej obejmuj4cej

gospodarstwa domowe od 02 listopada2020 roku ma wynosić I,32 zł + VAT,
natomiast dopłata Z budżetu gminy do grupy taryfowej K1, obejmujęcej

wszystkich odbiorców odprowadzajqcych ścieki kanallzacjQ w wysokości 5,46

+VAT do kazdego sprzedanego mt.

Ad. pkt 8

W tym miejscu głos zabrał Wójt Gminy, który zasygnalizował.

naStępujqce tematy:

!. Zna|ęźliśmy się w bardzo ctęikiej sytuacji przy konstrukcji budzetu na

ptzyszły rok' poniewaz pomniejszono nam subwencję oświatow4 o ponad

- 1 409 000 zł. Będziemy interweniowaó w Ministerstwie Finansów

dlaczego tak się stało.

2, Zgodnte Z wcześniejszymi sygnałami okazuje się, ię braknie nam

środków by wypłació wykonawcy za odbior odpadów komunalnych od

mieszkańców. W porównaniu do danych z roku 2018, które posłuzyły

nam do opracowania specyfikacji w postępowaniu przetargoWYffi,

mieszkańcy Wyprodukowali Szacowan4 ilośó odpadów w pierwszych

trzech kwartałach bteiqcego roku. Zabraknte nam środków okoto

160000 zł do zamktięcia roku. Będziemy musieli w takiej sytuacji

podnieść stawkę opłaty od mieszkańców w pTzyszłym roku, jednakie za

ten rok Pan Wójt Zaproponował dopłació roznicę zbudietu gminy.



Stanowisko radnych było jednomyślne w tej kwestii, by dofinansowaó

braki w gospodarowania odpadamt z budzetu gminy, wszyscy radni byli
..2a".

W temacie śmieci interweniował radrry Grzegorz Zgantacz. Prosit o

uruchomienie pro cedur' by probo s zcz fałkowskiej para fit uprz4tn4ł śmi eci

przy cmentarzu.
Radna Maryla Domańska zwróclł.a uwagę' ię na terenię Polskich

odpadów Komunalnych w Fałkowie przy ulicy Pląskowickiej pojawiaję

się kominy.
Wójt Henryk Konieczny odpowi edziat, Żę wlw firma nie posiada Żadnych

zezwo\en w tym zakręsie i już' interweniowaliśmy w sprawie do

odpowiednich instytucj i.

Następnie przewodnrczqcy Komisji zapoznał' wszystkich z pisemnę

odpowiedziq z dnia 09. r0.2020 r. Przewodntczqcego Rady Gminy Piotra

Gonerki na pismo z dnta 14 września 2020 r. Państwa Marioli i Henryka

Koniecznych.
Wszystkim zebranym została równiez odcz7Ąana uchwała

Nr VIII/2 5l20f0 Zgromadzenia Staropolskiego Zwtqzku Gmin i Miast z
dnia 24 sierpnia 2020 roku w sprawie ustalenia wysokości składki na

pokrycie kosztów kwalifikowanych zwtqzanych z realtzacj4 projektu

,,oZE dla mieszkańców gmin SZGiM''.

Ad. pkt 9
Po zrealizowaniu ze porz4dku posiedzenia Przewodnrczqcy Komisji

podziękował wszystkim zaudziat t zamknąt posiedzenie.
Na tym protokół zakonczono.
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